
Konec Policie ČR ?
»Volby,  které  nás  čekají,  rozhodnou,  jaký  bude  na  dlouho
charakter  naší  země,« řekl  při  podpisu  memoranda  o
spolupráci  stran  koalice  SPOLU  s  předsedy  KDU-ČSL
Markem  Výborným  a  TOP  09  Markétou  Pekarovou
Adamovou, premiér Petr Fiala. Volby do Sněmovny v příštím
roce  podle  něj  budou  nejtěžším  okamžikem  od  listopadu
1989.  No,  já  si,  Petře  Fialo,  spíše  myslím,  že  tato  země
prožívá nejtěžší okamžiky poslední tři roky a je to právě kvůli
vaší vládě. A opakovaně to dávají  najevo také další a další
skupiny  protestujících  státních  zaměstnanců.  Po  protestech
pracovníků  justice  a  státních  zastupitelství  začal  v  pondělí
týdenní protest tisíců policistů v zemi.
Policisté protestují proti nedostatku členů policejního sboru a
nízkým  platům.  Stávku,  kterou  mají  policisté  ze  zákona

zakázanou, chtějí podle místopředsedy odborové organizace bezpečnostních sborů a
vedoucího  obvodního  oddělení  v  Písku  Martina  Červenky  vyjádřit  tím,  že  místo
vypisování pokut budou lidem v terénu vysvětlovat důvod protestu.
   Červenka, který patří mezi hlavní iniciátory protestu, nedávno zveřejnil na webových
stránkách nazvaných Konec  Policie ČR dokument,  kde popisuje největší  současné
problémy české policie. Mezi nejpalčivější problémy podle něj patří podstav na velkém
množství  obvodních  oddělení  nebo  podfinancování  sboru.  Dále  také  zmiňuje,  že
policie dělá zbytečnou práci navíc, ať už jde o administrativní zátěž či dohlížení na
průběh fotbalových a hokejových zápasů, které pořádají podnikatelské subjekty. Policii
podle  Červenky  nezatěžuje  tolik  trestná  činnost,  ale  pojišťovny,  exekutoři,
občanskoprávní spory nebo základní školy a dětské domovy.  »Z mého pohledu není
jiná cesta než komplexní obsáhlá reforma policie. Prostě už to nejde dál. Už nemohu
přihlížet  tomu,  jak  ohýbají  počty  policistů,  jak  z občanských  zaměstnanců  dělají
policisty, aby mohli dále lhát, jak neustále zvyšují počet ‚policistů‘, kteří něco ‚řídí‘ nebo
‚kontrolují‘,  jak  neustále  zvyšují  pracovní  a  administrativní  zatížení  policistů  v
brutálních podstavech, jak okázale dělí policisty na ‚chovné‘ a na ‚tažné‘, jak policistům
nedají  prostor  k základnímu  výcviku,  jak  utrácejí  nesmyslně  peníze  atd.,«  uvedl
Červenka.
   Unie bezpečnostních složek navíc uspořádá 21. listopadu protest před ministerstvem
vnitra v Praze. Odbory žádají lepší pracovní a platové podmínky pro policisty, strážníky
či hasiče. Přitom právě motivační náborové programy a udržení konkurenceschopnosti
Integrovaných bezpečnostních složek měla tato vláda jakožto jednu z priorit ve svém
programovém prohlášení.
  A že nejen státní zaměstnanci za vlády Petra Fialy prožívají dost možná nejtěžší časy
od roku ´89, ukazují i jiná data. Z nová analýzy PAQ Research vyplývá, že to, co stát v
předchozích letech nechal lidem z výplaty navrch tím, že snížil daň z příjmů, to Fialova
vláda  většině  obyvatel  zase  vzala  zvýšením  jiných  daní,  případně  odebráním  či
seškrtáním některých podpor a slev. Změny ve zdanění příjmů od roku 2020 pomohly
především  vysokopříjmovým  zaměstnancům,  zatímco  nízkopříjmoví  odvádějí  státu
nyní dokonce více než za Kalouska!
   Změna přitom pomohla hlavně lidem s vyššími příjmy, ti s nižšími si polepšili jen
minimálně.  Podle  studie  think-tanku  IDEA si  nejnižší  příjmová  desetina  polepšila
zrušením superhrubé mzdy maximálně o 100 Kč ročně, naopak horní desetina až o 44
tisíc  Kč.  Kvůli  dalším  změnám si  však  ve  srovnání  s  rokem 2009  zaměstnanec  s
dítětem a mzdou 22 tisíc Kč pohoršil  na daních o více než šest tisíc korun ročně,
zatímco  zaměstnanec  vydělávající  dvojnásobek  průměrné  mzdy  si  ve  stejném
srovnání  díky  daňovým  změnám  polepšil  téměř  o  30  tisíc  korun.  Analýza  dále
upozornila na to, že zdanění nízkopříjmových je v Česku vysoké nejen v porovnání s
minulostí, ale i v evropském měřítku. Podle údajů OECD by zaměstnanec s polovinou
průměrné mzdy zaplatil v jiných zemích na daních o 21 tisíc korun ročně méně. Česká
republika  se  tak  za  Fialy,  Stanjury,  Jurečky,  Pekarové  Adamové  a  dalších  členů
čtyřdemoličního ansámblu stala zemí, která dává jasně najevo, že nejzranitelnější část
obyvatel  s  klidem  hodí  přes  palubu.  Snížení  daňové  zátěže  pro  nízkopříjmové
zaměstnance  ekonomové přitom  jednoznačně doporučují.  Podle  nich  by  to  zvýšilo
motivaci k legální práci, podpořilo spotřebu a pomohlo by v boji s chudobou. Řešením
by mohlo být zvýšení slevy na poplatníka a její pravidelná valorizace, jak ostatně také
slibovala vláda ve svém programovém prohlášení.
Politika jediného azimutu
 Ekonom Lukáš Kovanda v minulém týdnu poukázal také na to, jak Česká republika a
její občané ekonomicky doplácejí na politiku jediného azimutu, kterou Fialova vláda
prosazuje. Už nyní je totiž jasné, že faktura za plyn se obyvatelům České republiky
brzy znovu prodraží,  zatímco nám vypálilo rybník sousední Slovensko. Slovensko a
Maďarsko se totiž přiblížily uzavření smlouvy o dodávkách plynu z Ázerbájdžánu.
  Podle zdrojů agentury Bloomberg má jít ročně o 12 až 14 miliard metrů krychlových
suroviny. Ty budou Bratislava a Budapešť odebírat od začátku roku 2025, po vypršení
stávající  smlouvy  mezi  Kyjevem  a  Moskvou  o  přepravě  ruského  plynu,  kterou  už
Ukrajina nehodlá prodloužit. Uzavřením smlouvy o dodávce plynu z Ázerbájdžánu tak
padne naděje české vlády, že Slovensko bude odebírat plyn ze západu. Česko by v
takovém případě figurovalo jako tranzitní země a mohlo by tak inkasovat poplatky za
tuto přepravu. Český stát totiž skrze státní podnik ČEPS od loňska vlastní společnost
Net4Gas, tedy tisíce kilometrů plynovodů, které by mohly vydělávat právě zapojením
do  tranzitu.  Takto  zůstanou  české  plynovody  bez  tranzitního  plynu  prázdné,  což
řadovým Čechům znovu zvýší poplatky za plyn. Svým způsobem mohou být spokojeni
všichni zainteresovaní, vlastně až právě na Čechy, které, jak už je v posledních letech
zvykem,  nechá  vláda  prázdná  potrubí  zaplatit  zvýšením  poplatků.  Jediný,  kdo
z nevýhodného nákupu Net4Gas realizovaného ministrem za STAN Síkelou, který teď
míří do Evropské komise, jsou kanadské a německé fondy. Naprosto skandální, jak se
hospodaří s penězi vás – daňových poplatníků. 

Z jednání zastupitelstva 29. 10. 2024
  V úterý 29. října se konalo ustavující jednání Zastupitelstva Středočeského kraje.
Mělo  na  programu základní  procesní  záležitosti.  V  úvodu  jsme všichni  složili  slib
zastupitelů. Po schválení pracovních komisí jednání  navrhl klub zastupitelů Stačilo!,
tvořený  zvolenými  zastupiteli  Jindřichem  Havelkou  (předseda  klubu),  Zdeňkem
Štefkem  a  Pavlem  Havránkem  zařadit  do  předkládaného  programu bod  „Termíny
jednání zastupitelstva do konce roku 2024“, protože žádný další termín nebyl znám,
pouze ústně někdy v prosinci, a to se měl projednávat rozpočet na další rok. Z médií
navíc zaznělo, že má koalice obavy z absence, takže bude svolávat zastupitelstva jen
jednou  za  2  měsíce.  Na  programu jednání  navíc  nebylo  ani  složení  jednotlivých
výborů, z nichž obzvláště výbor finanční je pro projednávání rozpočtu důležitý. Bod
byl  na program zařazen nejen za podpory dalších opozičních stran,  ale i  několika
hlasů z koalice.
Pak následovaly volební body. Navrhli jsme volbu hejtmana tajnou, pro bylo ale jen 29
zastupitelů  (3  zastupitelé  ANO  nebyli  přítomni),  přesná  většina  33  koaličních
zastupitelů  prosadila  volbu  veřejnou,  v ní  stejným  poměrem  obhájila  pozici
hejtmanky Petra Pecková. 
  Obdobně dopadla volba náměstků hejtmanů a dalších členů Rady kraje, v diskusi
jsme vyzvali kandidáty k představení a ke sdělení, jak budou zvládat kumulaci funkcí,
která  je  v mnoha  případech  úctyhodná.  33  hlasy  koalice  byli  nakonec  zvoleni
náměstky hejtmanky Středočeského kraje Michael Kašpar (pro oblast financí, ICT a
digitalizace),  Pavel  Pavlík(pro  oblast  zdravotnictví)  a  Jan  Skopeček  (pro  oblast
regionálního rozvoje, územního plánování, dotací a sportu), členy rady dále radní pro
oblast  veřejné  dopravy a  mobility  Petr  Borecký,   radní  pro  oblast  sociálních  věcí
Martin  Hrabánek,  radní  pro  oblast  silniční  dopravy  Josef  Pátek,  radní  pro  oblast
investic, majetku a rozvoje datové infrastruktury kraje Robert Pecha, radní pro oblast
životního  prostředí  a  zemědělství  Jindřiška  Romba,  radní  pro  oblast  kultury,
památkové péče a cestovního ruchu Václav Švenda a radní pro oblast vzdělávání
Milan Vácha.
  Diskuse se  strhla  nad  ustavením výborů  a  volbou  předsedů  výborů.  Koalice  si
prosadila dosavadních 10 výborů po 15 členy, akceptovala naši námitku, že je třeba,
aby  fungoval  alespoň  finanční  výbor,  ale  navrhla  nepoměrné  zastoupení  v tomto
výboru – pouze 5 míst pro opozici, když by mělo být 7 proti 8 koaličním. I přes naše
výtky si nakonec své členy do finančního výboru prosadila,  schválila si i  předsedy
výborů, opozice na protest žádného kandidáta nenavrhla. Chtěli jsme, aby se nejprve
kluby dohodly o poměrném zastoupení, pak nominovaly své členy výborů a komisí.
Koalice sice jednání  neodmítla,  ale stejně se hlasovalo na sílu… Další  výbory se
nedoplňovaly.
V dalším  bodě  koalice  opět  všemi  33  hlasy  prosadila  stanovení  16  uvolněných
zastupitelů, z toho 9 v Radě kraje, 2 na pozicích předsedů komisí Rady a 5 v pozicích
předsedů výborů zastupitelstva.
V závěrečném hlasování jsme navrhovali  listopadový termín jednání zastupitelstva,
kde by se po poradě předsedů klubů volili členové výborů, a jednání prosincové, kde
by se mohl  schválit  po  projednání  ve  výborech rozpočet.  Ale  koalice  si  prosadila
pouze prosincový termín jednání zastupitelstva (2. 12.).

Za klub Stačilo! Zdeněk Štefek

Tisková zpráva klubu zastupitelů Stačilo! 
před konáním ustavujícího Zastupitelstva Středočeského kraje

   Na  29.  října  2024  bylo  svoláno  ustavující  Zastupitelstvo  Středočeského  kraje.
V něm bude po řadě jednání,  v rámci kterých usilovalo (před volbami opoziční  a i
dnes  již  opoziční)  ve  volbách  vítězné  ANO  i  o  krajskou  vládu  s ODS/SPOLU,
hlasováno o novém vedení kraje, v kterém si křesla v Radě kraje a další posty rozdělí
hnutí STAN a koalice SPOLU.
Klub  zastupitelů  Stačilo!  konstatuje,  že  tuto  krajskou  pravicovou  koalici  podpořit
nemůže.
 Koalice je složena ze stran vládnoucí „čtyřdemolice“, která pod vedením Petra

Fialy dovedla tuto zemi a její občany do stále více se prohlubující krize. 
 Ačkoliv  neznáme  ještě  programové  prohlášení  Rady  kraje,  programově  a

personálně je tato koalice propojena s bývalou, tedy se nedají očekávat potřebné
zásadní  změny  krajské  politiky,  která  v minulém  období  přinesla  zdražování
veřejné dopravy a její  omezování,  rušení středních škol či prosazování zájmů
některých mocenských skupin  proti  vůli  obcí  (viz  NP Křivoklátsko).  To je  pro
Stačilo! nepřijatelné.

 Do  funkcí  navrhovaní  zastupitelé  (a  nejen  do  uvolněných  funkcí  předsedů
výborů) sedí často na několika židlích, na kterých se práce šidit nedá. Pro rozvoj
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kraje je klíčové plné zapojení zvolených zástupců občanů, ne být zároveň v PS
PČR a v Radě kraje, byť neuvolněně. 

 Koalice bude vládnout křehkou většinou jednoho hlasu. To může být při známé
nedisciplinovanosti  koaličních  zastupitelů  velký  problém.  Důvěru  zastupitelů
Stačilo!  si  koalice  nezískala  ani  tím,  že  chce  svolávat  kvůli  koaliční  většině
jednání Zastupitelstva po 2 měsících místo dosavadního měsíčního cyklu. Ani tím,
že ačkoliv členové spoluvládnoucí SPOLU kandidovali jako koalice SPOLU, na
kraji ustavili nakonec 2 samostatné kluby...

Klub zastupitelů Stačilo! je připraven na tvrdou opoziční práci, přesto se bude snažit
prosazovat i vlastní programové priority. 

1. Má  připravené  odborníky  do  orgánů  kraje  a  programové  cíle  i  opoziční
strategii. 

2. Bude prosazovat poměrné zastoupení ve Výborech Zastupitelstva i v Komisích
Rady kraje; Kontrolní výbor Zastupitelstva s předsedou z nejsilnější opoziční
strany a opoziční většinou. 

3. Bude  prosazovat  pravidelná  měsíční  jednání  Zastupitelstva,  plnou
informovanost i opozičních zastupitelů o činnosti Rady kraje.

4. Bude hájit zájmy nejen svých voličů, ale i všech nespokojených s dosavadní
krajskou vládou, jejichž kandidáti se do Zastupitelstva nedostali – stane se i
jejich hlasem.

Fico v Číně? Politik světového formátu! 
Se  zájmem  jsem  si  vyslechnul  rozhovor  Roberta  Fica  pro
ruskou  televizi  Rossija-1.  Je  evidentní,  že  pan  premiér  chce
dostát  ústavnímu  slibu  vůči  Slovensku  jako  mateřské  zemi.
Fico  připomněl,  že  jeho  návštěva  Čínské  lidové  republiky  je
součásti  strategického  rozhodnutí  Slovenska  zajistit  své
zahraničně politické zájmy na všech úrovních.
Pokud  jde  o  samotnou  návštěvu  Číny,  očekávám,  že  kromě
obchodních zájmů Slovenska dojde i na další ekonomicko-politické
otázky,  zejména týkající  se  stability  a garance dosud uzavřených
vztahů a jejich perspektivy. Klíčové jsou i bezpečnostní otázky, které
se týkají problémů se sousední Ukrajinou, a jsem si jist, že Robert

Fico využije projevu prezidenta Si Ťin-pchinga na zasedání BRISC a bude zjišťovat
pozici  země  v Radě  bezpečnosti  OSN.  Bez  dalších  návazností  totiž  není  možné
úspěšně využívat Nové hedvábné stezky, přičemž předmětem jednání logicky musí být
i spolupráce Slovenska na třetích trzích, zejména těch, které leží na Nové hedvábné
stezce. To podle mého názoru posílí  roli  Slovenska,  ale i  Maďarska v celé Evropě,
protože jim záleží na bezpečných dodávkách surovin a zboží a také na odběru jejich
výrobního programu do Číny.  
Budu  sledovat  i  další  kroky,  které  se  týkají  zejména  energetiky,  protože  ta  je  pro
každou zemi rozhodující,  a při  rozvoji  čínské kosmonautiky i  případné vztahy mezi
Slovenskem a Čínou v oblasti  vědy a výzkumu zaměřeného na výzkum vesmíru a
využívání kosmického prostoru k mírovým účelům.
Blokem Slovenska a Maďarska se vytváří významný prvek evropských zemí, jež jsou
schopny komunikovat s takovou ekonomickou velmocí, jako je Čínská lidová republika.
Pokud si toho nebudou všímat i ostatní evropští politici, Slovensko a Maďarsko toho
určitě využijí ve svůj prospěch.
Poslední  události  ukazují  Roberta  FIca  jako  politika  nejen  slovenského  a  nejen
evropského, ale i světového formátu.
Vojtěch  Filip,  předseda  představenstva  Česko-čínské  smíšené  obchodní  a
průmyslové komory

SETKÁNÍ  1
Do Svobody už přispívám asi 20 let, zjišťuji, že mi začínají docházet témata. Nezbývá
než sáhnout do vzpomínek na mládí. Na osobnosti, některé známé obecně, jiné  jen
menšímu okruhu. Měl jsem tu čest se s ními potkat, s některými jen letmo, s jinými
jsem se setkával  až  do  věku seniorského.  Žádné pikanterie  ale  nečekejte,  nikoho
nehodlám  ani  vynášet,  ani  pomlouvat.  Bude  to  můj  pohled  na  dobu  minulou  a
osobnosti, které ji tak trochu spoluvytvářely.
Psal se rok 1948, kdy jsem se s rodiči přestěhoval z rodného města Prostějova do
matičky Prahy,  do čtvrti  Dejvice,  kousek  od „kulaťáku.“  Máti  mě přihlásila  do sexty
gymnasia  ve  Velvarské,  nyní  Evropské  ulici.  Nacisté  za  války zrušili  nejen  vysoké
školy,  ale také řadu středních škol.  Bylo  tedy nutné obnovit  počty středoškoláků s
výhledem  na  obnovu  zdevastované  české   inteligence.  Šestých  tříd  gymnasia  ve
Velvarské bylo zřízeno hned šest – dvě čistě chlapecké, dvě dívčí a dvě smíšené. Pan
profesor Bayer byl už starší a krátkozraký pán, podařilo se mu poplést kolonky. Takže
jistý Pavel Hruban přihlásil ke studiu reálného gymnazia dceru Vlastimilu. Prvý den ve
škole  se postupně žáci  nacházeli  na  seznamech a  mizeli  ve  třídách,  ruch pomalu
utichal.  Pak  už jsem na chodbách zůstal  sám a  marně hledal  na  seznamech své
jméno. Až u dívčí třídy sexty D jsem našel jméno  Vlastimila Hrubanová. Poslouchám
za dveřmi, profesorka vyvolává jména, čte Vlastimilu Hrubanovou. Opakuje, ale nikdo
se nehlásí. Otevřel jsem dveře a prohlásil, že to budu asi já. Dovedete si představit, co
to s děvčaty udělalo, některé se smíchem padaly až pod lavice. Jednou z nich byly
Olina Fikotová či dcera slavného fotbalisty Pláničky. O těch ale později. Nicméně jsem
to nějak přežil a pan ředitel Maralík mě přeřadil do třídy chlapecké, do béčka. Poslední
volné  místo  bylo  v  poslední  lavici,  kde seděl  osamocen další  přistěhovalec  Vašek
Červinka. Bylo z toho krásné celoživotní přátelství, o jeho osudech budu také psát.
Prezentace skončila a kdosi vyhlásil: kdo hraje fotbal, ve dvě  na Vítězáku „u hodin“.
(Ty tam byly ještě dlouhá léta). Fotbal hrála polovina třídy, okamžitě jsem tedy získal
řadu  přátel. Tehdejší Juliska byla opuštěná cihelna a jedno malé fotbalové hřiště, které
nikomu nepatřilo. Mělo tu výhodu, že za brankami byly svahy, které nám nahrazovaly
sítě  a  vracely  střely.  Julisku  si  náš  gympl  tedy přisvojil,  po  tři  roky  byla  svědkem
mezitřídních přeborů i meziškolských utkání. Před jedním takovým nás díky jeho dceři
Táně potrénoval a poradil taktiku právě slavný Plánička. Gymnasium Kežmarok jsme
pak jasně porazili 4:1.
Latinář Václav Čep se stal naším třídním profesorem. Podle krásné slovní dikce by
nikdo nehádal,  že  se  narodil  na  Hané.  Na  Karlově  univerzitě  vystudoval  latinu  a
francouštinu, dva roky prožil jako stipendista v Římě. Ovládal všechny románské řeči.
Toho využil k přeložení dvou desítek děl světové literatury. Naši třídu si velmi oblíbil. I
když nás nemohl přivést až k maturitě,  nechyběl až do své smrti v roce 1985 na žádné
ze schůzek  naši třídy. Museli jsme mu vždycky potichu zazpívat „Gaudeamus igitur“.
Byl  s námi rád a my s ním. Proto jsme ho ctili  jako člověka i jako pedagoga. Volil
neformální,  kamarádský způsob komunikace,  poradil,  mnohdy žehlil  naše průšvihy.
Latina pro řadu z nás nebyla příliš  oblíbeným předmětem. Měli jsem ji už od primy, tak
jsme zvládli  trošku gramatiky.  Po  nás  se  nyní  chtělo,  abychom správně překládali
latinské klasiky. Pomáhali jsme si knižními překlady, které byly samozřejmě upraveny.

Zkušený pedagog to   poznal,  zlobil  se,  vztyčil  prst  s  okřídlenou frázi  „varujte  se
falešných přátel“. Samotného mě udivuje, že  dodnes  mohu citovat aspoň počátky
děl římských klasiků, znám několik latinských písní slovy i nápěvem, z prostějovské
primy si vybavuji část modlitby „Confiteor“, když právě latina mi při maturitě trojkou
zkazila  vyznamenání.  Nám fotbalistům se profesor  Čep věnoval  při  meziškolských
zápasech jako trenér  i  vedoucí.  Pak nás ovšem uhranul  basket.  Pár  nás vzali  do
dorostu  Sparty  Praha.  Volná  odpoledne  jsme  trávili  na  plácku  zvaném  Erb  ve
Střešovicích s volejbalem a mariášem. No mohl nám vybýt  nějaký čás na školu a
výuku? Hodně málo, vše jsme s Vaškem doháněli až o „svatém týdnu“. Na každý den
jeden z maturitních předmětů – čeština, ruština,  dějepis, zeměpis, základy filosofie,
chemie. Na latinu a reálie starého Říma už nevybyl čas.

Pavel Hruban 

Dostál: Fico vyjednal pro Slováky hospodářskou spolupráci,
Fiala s Lipavským pro ČR… no, nic
Není  ostuda  přiznat  si  chybu.  Zatímco  Slováci  mají
Roberta Fica, my Češi jsme si před třemi lety zvolili Fialu a
Lipavského.  Uvedl  to v  souvislosti  s
návštěvou slovenského premiéra Roberta Fica v Pekingu
na Facebooku europoslanec Ondřej Dostál (STAČILO!).
Čínská  lidová  republika  vztahy  se  Slovenskem  povýšila  na
strategické  partnerství,  jak  uvedl  již  v  pátek  po  schůzce se
slovenským premiérem  Robertem Ficem čínský prezident  Si
Ťin-pching.  Slovensko  naopak  podle  předsedy  vlády  a  SD-

SMER plně respektuje režim a způsob vládnutí, jaký si Čína vybrala.
Mimochodem,  podobné  strategické  partnerství  bylo  i  mezi  Čínou  a  Českou
republikou, a to v době prezidentského mandátu Miloše Zemana.
»Fico byl v Pekingu přijat na nejvyšší úrovni, vyjednal pro Slovensko hospodářskou
spolupráci  a  strategické  partnerství  s nejsilnější  průmyslovou velmocí  současného
světa. Fiala s Lipavským vyjednali pro ČR…no, nic. Pojďme tuto chybu napravit, za
rok u voleb. Stačilo,« uvedl Dostál, který byl do europarlamentu zvolen letos v červnu
za  Spojené  demokraty –  Sdružení  nezávislých  (SD-SN)  na  kandidátce  STAČILO!
spolu s předsedkyní KSČM Kateřinou Konečnou.
(pk)

Premiér  Petr  Fiala  podepsal  smlouvu  mezi  Českou
republikou  a Vatikánem,  ovšem  co  přesně  podepsal,
předem  věděli  jen  prezident,  vláda,  vyjednávací  tým
a pár dalších zainteresovaných jedinců. Smlouva byla
totiž do samotného podpisu tajná. A až nyní se možná
dozvíme, co skutečně obsahuje!
Podle  dosavadních  neúplných  informací  by  mělo  být

významně  rozšířeno  tzv. „zpovědní  tajemství“,  na  které  se  již  nyní  v případě
sexuálních deliktů v církvi kněží často odvolávají. Tzn. pokud dojde k přijetí smlouvy,
nebudou oběti sexuálního násilí v církvi prakticky vůbec chráněny. Církev si to bude
řešit kabinetně uvnitř mezi sebou. Ustanovení o zpovědním tajemství navíc nebude
nově chránit pouze kněží, ale také veškeré pracovníky ve farnostech. To ale není vše.
Katolická církev bude mít dle smlouvy garantovánu, v naší většinově ateistické zemi,
správu  svých  záležitostí  podle  vlastních  církevních  předpisů.  To  se  týká  školství,
zdravotnictví nebo sociální a charitativní péče. Zejména části týkající se zdravotnictví,
konkrétně problematiky interrupcí, vyvolávají velké obavy.
S žádnou jinou církví  srovnatelnou smlouvu ČR nemá. Smlouva je pro naši  zemi
nevýhodná, riziková a plynou z ní benefity pouze katolické církvi! Takovouto smlouvu
jsme jako Česká republika popř. Československo nikdy neměli a ani nyní ji k ničemu
nepotřebujeme. Masaryk s Benešem, na které se tito politici neustále odvolávají, se,
obrazně řečeno, právě obrací v hrobě.
Její  přijetí  naruší  ústavní  konstrukci  laického  sekulárního  státu  a vyzdvihne  jednu
církev nad ostatní. Jako kdyby nestačilo, že byl církvím v rámci církevních restitucí
takzvaně vrácen majetek v hodnotě desítek miliard korun a k tomu vyplácíme církvím
miliardy korun ročně. Stejně jako u obranné smlouvy s USA, tzv. církevních restitucí
nebo úprav volebních zákonů se jedná o snahu nenávratně přetvořit před sněmovními
volbami v roce 2025 právní řád ČR. To KSČM považuje za nepřípustné!
Smlouvu musí odsouhlasit Parlament ČR, ten už ji však jednou, v roce 2003, odmítl,
a ratifikovat ji musí prezident. Ten přitom od samotného procesu vyjednávání smlouvy
od ní dával nenápadně ruce pryč, avšak nyní avizuje, že ji podepíše. KSČM vyzývá
Parlament ČR, aby smlouvu mezi ČR a Vatikánem neratifikoval!

Admirál Koudelka nejel skrz vesnici…
Čeký  rozhlas  uvedl  jako  Četbu  s hvězdičkou román
urije Andrychoviče Moskviáda.  Je  třeba  poblahopřát
Plzeňskému studiu Českého rozhlasu.
Přestože  je  Plzeň  město,  které  se  může  pyšnit  tím,  že
západní  spojenci  jej  podle  oficiálních
narativů bombardovali s láskou,  na  rozdíl  od
toho východního.  Režisér  Jakub  Doubrava  se  rozhodl
doprovodit  četbu  z  ukrajinského  románu hudbou ruské

skupiny Ljube. de  jen  admirál  Koudelka  a  KoStraKo  (Koordinátor  Strategické
Komunikace) udělali chybu? Taková ideologická diverze na veřejnoprávním hromadně
sdělovacím prostředku! V. Putin je velkým fanouškem skupiny a členové skupiny jsou
velkými příznivci V. Putina.
Admirál Koudelka nemá své dny, opět se ztratil  v moři informací,  které měl hlídat.
Pozdě  volat: »Slezte  z  toho lustru,  Foltýne,  vidím Vás!« Pro  čučkaře  nejvyšší  čas
odstoupit.                    Jan Klán                                     
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    Nevyžádané příspěvky se nevracejí

Všem jubilantům, kteří v měsíci  listopadu  slaví svá životní
jubilea, děkujeme za jejich práci pro stranu a do dalších let

přejeme oceán štěstí, moře lásky,  pramínek naděje ani
kapku zklamání a k tomu velkou horu zdraví.    A do

dalších  let  přejeme  pohodu a spokojenost v osobním  i
rodinném životě.                                              OV  KSČM


